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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzati Képviselő-testületének 2013. november 21. napján a 
Baki Faluház épületében (8945 Bak, Rákóczi u. 4.) 1840 órai kezdéssel megtartott 
közmeghallgatásról. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, körjegyző, 
 
   Bak község lakossága részéről megjelent: 52 fő. 
 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 5 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt kéri fel, melyet a 
képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadott. A továbbiakban javaslatot tesz, hogy a 
meghívóban kiküldött napirendek szerint történjen az ügyek tárgyalása. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 6 igen szavazattal – az alábbi napirendet fogadja el:  
 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2013. évben elért eredményeiről, a 2013. évi célkitűzésekről. 

2. Közérdekű lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 

 
Napirendek tárgyalása: 

 
1. Beszámoló az Önkormányzat 2013. évben elért eredményeiről, a 2014. évi 
célkitűzésekről. 
 
Molnár Károly, polgármester: Először is köszönetet mond a hivatali dolgozóknak a 
képviselő-testület munkája támogatásárért, a települési képviselőknek, a civil 
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szervezeteknek a bölcs gondolatokért, a vállalkozóknak azért, hogy adózásuk által 
gyarapodhat a település. 
Az elmúlt időszakban elért eredményekről jelen jegyzőkönyv 1. számú melléklete szerint 
számol be. 
 
 
2. Közérdekű lakossági észrevételek, ötletek, javaslatok. 

Simon Dezsőné: Az Asszonyok Egyesülete nevében kéri a testület támogatását a 
kihasználatlanul álló Tó-vendéglő ügyében. Az épület konyháját szeretnék használni a főző-
összejövetelek lebonyolítására. 
 
Molnár Károly, polgármester: Véleménye szerint a kérés támogatható, testületi ülésen 
tárgyalni fogják az ügyet. Az épület vízellátása megoldásra kerül. 
 
Magyar Zoltán: Hiányolja, hogy a hét fős testületből ketten nem jöttek el a 
közmeghallgatásra. Az iskola igazgatójának jelenlétét is hiányolja. Ha van pályázati 
lehetőség a tánc oktatásra, akkor kézműves foglalkozásra nem kerülhetne sor? A Fenyősalja 
utca felújításához gratulál, de a Rózsa és az Ady utca is elég rossz állapotú. A padka és az 
árok közötti rész felújítására is gondot kellene fordítani a jövőben. A hegyi útról kihordott 
kerámia törmelék defektet okozott az autóján. Ha a mezőgazdasági vállalkozók kerámia 
törmeléket hordanak ki az útra, takarítsák is azt. 
 
Lövei István: Az alábbiak szerint fogalmazza meg kérdéseit: 

1. Mit jelentett az Önkormányzat tekintetében az iskola, a hivatal átszervezése, az 
adósság leírása?  

2. A polgármester által említett kórház-projekt csupán délibáb, abból soha nem lesz 
semmi.  

3. A Morvai-ügy lezárásáról nem hallott semmit.  
4. A temetői és a Rákóczi utcai nyárfák kivágása barbarizmus volt, környezet elleni 

bűncselekmény. Ha volt száraz ág a fákon, csak azt kellett volna levágni. 
5. A parkbeli padok állapota gyászos, le kellene festeni azokat, ha már deszka-cserére 

sor került. 
6. Nem hallottunk róla tavaly sem, hogy felmerült a testület részéről az önfeloszlatási 

javaslat. Mi volt az oka, eredménye? 
7. A Demokratikus Koalíció nevében nyilatkozott a helyi médiának augusztusban, 

amely nyilatkozatért a térség országgyűlési képviselője, Vígh László nyomására a 
plébános felelősségre vonta. Sajnálja, hogy ezt a jó szándékú papot Vígh László 
ilyen rosszindulatú ügybe vonta be. 

 
Molnár Károly, polgármester: A testület valóban kezdeményezte a feloszlatását, melynek 
célja a polgármester megleckéztetése, jobb munkára való ösztönzése volt, szerinte 
eredményesen, hiszen azóta jobban igyekszik. 
A Morvai-ügy lezárult. A büntetőügy bűncselekmény hiányában zárult, a Morvai-cég 
felszámolója zár alá helyezte a kazánokat, a pellet eladásra került. 
A temetőben kivágott fák helyére csemeték kerültek, a Rákóczi utcában pedig tavasszal 
lesznek ültetve fák. 
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A parki padokat folyamatosan javítjuk, mert mindig megrongálják azokat, a deszkák 
festésére is sor kerül a közeljövőben. 
 
Császár László, körjegyző: A Baki Közös Önkormányzati Hivatal 2013. január 1. napjától 
jött létre, Bak, Bocfölde és Sárhida önkormányzatok fenntartásában. A 2013. január 1-től 
hatályos közigazgatási átszervezés, a járási hivatalok és közös hivatalok kialakítása, 
létrehozása jelentősen nem módosította a feladatellátást, nem vontak el annyi hatáskört, 
feladatot, mint arról a kezdetekben szó volt. Elsősorban szociális ügyeket vett át a járási 
hivatal, de csupán 3-4 ügytípust, illetve a gyámhatósági, gyermekvédelmi feladatok kerültek 
át. Kevesebb feladatot ez sem jelent, hiszen valamennyi ilyen típusú ügynél megkeresnek 
bennünket környezettanulmány elkészítése ügyében. A településen – érdemi ügyintézést 
nem végezve – a szerdai napokon található meg a járási hivatal ügysegéde. A hivatal a 
tavalyi közmeghallgatáson az általa elmondottakhoz képes sokkal kedvezőtlenebb 
pozícióban működik, hiszen a költségvetési törvényhez a zárószavazás előtt benyújtott 
módosító indítvány alapján két fővel kevesebb létszámot finanszíroz az állam. A feladatok 
köre nem csökkent jelentősen, a centralizáció miatti plusz információigény, az egyik napról 
a másikig tartó határidők miatt inkább nőttek a feladatok. A kormányablakok jövő évtől 
bővítése valószínűleg üdvös, bár számára nem világos, hogy egy baki lakosnak miért jobb a 
baki jegyző hatáskörébe tartozó ügyét Zalaegerszegen megindítani, de biztos van logika a 
dologban. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: 2012. december 31-ig az önkormányzat tartotta fent 
az általános iskolát, a működési költségek többségét az önkormányzatnak kellett 
kigazdálkodnia. Január 1-től vette át az iskolát a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ, 
ami a hivatalnak plusz szervezési feladatot jelentett. Az átvétel után az önkormányzat 
mentesült a bérek, munkaügyi nyilvántartások ügyviteli feladatainak ellátása és 
finanszírozása alól. A Göcsej Kapuja Bak ÁMK továbbra is megmaradt, az óvodai 
feladatokat ellátva, ezen intézmény keretén belül működik Bak, Bocfölde, Csatár és Sárhida 
óvodája és a baki Faluház.  
A szervezeti változásból az iskola tulajdonképpen jól került ki, javult a szakos ellátottság. A 
változás következményét a falu szempontjából egyelőre még nehéz felmérni. Véleménye 
szerint az iskola bezárása nem reális veszély, jó az infrastruktúra, elég sok a gyerek, továbbá 
a környéken itt van egyedül tornaterem, ami jó pozíciót biztosít a jövőre nézve. Nem 
csodálkozna rajta, ha a tavaszi országgyűlési választásokat követően szüntetnének meg 
iskolákat, de a Bakit ilyen veszély nem fenyegeti. 
A testület sok vita után döntött az iskola felújításáról, megújult a cserépfedés a régi részen és 
megtörtént a hőszigetelés, festés, az új részen megújult két tanterem.  
Az óvoda tekintetében maradt az önkormányzati fenntartó, létszámbővítésre került sor, 
központi finanszírozásból kerül alkalmazásra egy óvodatitkár, helyi finanszírozásból pedig 
egy kisegítő dolgozó.  
 
Császár László, körjegyző: Lövei Úr kérdésére válaszolva elmondja, hogy az 
önkormányzat jelenleg adósságállománnyal nem rendelkezik, az adósságkonszolidáció 
keretében az állam a Faluház felújítására igénybe vett kb. 10 m Ft összegű hitelt vállalta át a 
településtől. 
 
Lövei István: Hogyan alakult az idei évben a helyi iparűzési adó, gépjárműadó és személyi 
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jövedelemadó elvonás? 
 
Császár László, körjegyző: Az iparűzési adó nem került elvonásra, bár bizonyos mértékű, 
feladatfinanszírozásba való bevonása valóban tény. A gépjárműadó 60-40 %-os arányban 
kerül megosztásra a települések és az állam között, a személyi jövedelemadónak valóban 
nem volt helyben maradó része 2013-ban. Az oktatási feladat elvonása, illetve a helyi 
iparűzési adóról szóló törvény Parlament általi módosítása Bak számára a korábbi évekhez 
képest kedvezőbb gazdálkodási lehetőségeket biztosított, megteremtve a 2013. évi 
fejlesztések gazdasági alapjait. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Természetesen a felelős gazdálkodás is hozzájárult 
a jobb gazdálkodási pozíciók kialakulásához. 
 
Nagy József: A faluba keletről beérkezve úgy tűnik, mintha nem lenne gazdája a 
településnek, a szennyvízátemelőnél a területek elhanyagoltak. A CBA bolt előtti 
közlekedési helyzeten javítani kellene, káosz van folyamatosan, sok autós szabálytalanul a 
forgalommal szemben, vagy a megállni tilos tábla hatálya alatt parkol. 
 
Molnár Károly, polgármester: A jelzett területek nem önkormányzati tulajdonúak, a 
terület tulajdonosait felszólítjuk. A CBA előtti parkolás valóban komoly probléma, 
tárgyalásokat kezdeményez a CBA vezetőjével. 
 
Magyar Zoltán: A Faluház szépen megújult, de alig telt el két év, a tető deszkázatáról pereg 
le a festék, már fehér a tető. 
 
Molnár Károly, polgármester: A kivitelező és a festékgyártó között vita van a festék 
minőségét illetően, de ez nem minket érintő probléma. A műszaki ellenőrrel közösen – 
garanciális bejárás eredményeként – kezdeményeztük a tető újra festését, ez tavasszal 
remélhetően meg fog történni. 
 
Baloghné Bacsa Ibolya: Egy éve, hogy az Integrált Közösségi Szolgáltató Tér megkezdte 
munkáját a Faluházban, amely a pályázatnak köszönhetően megújult. Megköszöni mindenki 
segítségét, aki közreműködik a programokban. Havonta egy programajánlatot tudnak 
kiküldeni, a teljes havi listával, mert sajnos többre nincs anyagi lehetőség. 
 
 
Mivel a napirendhez kapcsolódóan további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a 
polgármester a közmeghallgatást 1932 órakor bezárta. 

 

k.m.f.    

 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                 jegyző 


